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Kon: Niste bezbedni ni u Knez Mihailovoj 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon rekao je za RTS da naglo pogoršanje epidemiološke 

situacije nije nemoguće. Ukazuje da je preporučeno maske nositi i na otvorenom, čak i na šetalištima 

kao što je Knez Mihailova ulica u Beogradu. 

Predrag Kon je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da se nada da neće biti potrebno zatvarati 

Beograd ili uvoditi slične mere. Ipak, dodaje, činjenica je da se mere moraju poštovati da bi se izbeglo 

zatvaranje. 

Prema njegovim rečima, naglo pogoršanje situacije nije nemoguće. 

"Potencijal za prenošenje virusa u Evropi je trostruko veći nego što je bio, ali to ne možemo da 

ignorišemo. Mi imamo mnogo bolju situaciju nego kod ostalih, ali se, s druge strane, pogoršava, 

pogotovo u Beogradu", naveo je Kon. 

Građani su često rezignirani jer se, na primer, mere strogo sprovode u školi, ali ne i tokom vanškolskih 

aktivnosti, kao što su treninzi dece. Kon napominje da je medicinski deo Kriznog štaba toga svestan i da 

takve situacije izazivaju kod njih veliku zabrinutnost. 

"Nama se šalju slike i poruke i svesni smo da postoje neki nedodirljivi ljudi, koji se ponašaju kao da ništa 

ne postoji i to nas vrlo frustrira isto kao i svakog drugog. Mislim da je oko toga dosegnut konsenzus u 

potpunosti, da je kontrola nešto što mora da ide uz sprovođenje mera. Ove preporuke se za sada ne 

shvataju kao ono što je vrlo značajno za onog ko hoće da štiti sebe i druge. Obaveza je gde ne može da 



 
 

se drži distanca. Samo kretanje povećava i izlučivanje virusa. Na raznim šetalištima važi preporuka da se 

nose maske, pa čak i u Knez Mihailovoj", naglašava član Kriznog štaba. 

Ponavlja da ga jako frustrira činjenica što kontrola nošenja maski ne može da se sprovede do kraja. 

"I nadležni hoće isto (kontrolu), a dođete u situaciju da se to ne sprovodi. Ovog puta su to zahtevi i 

prema lokalnim kriznim štabovima da pojačaju svoja delovanja i svim nadležnim, ne samo inskepcijama, 

da vrše kontrolu. Kontrola podrazumeva i kažnjavanja. Nemoguće da smo se prebacili na teren 

kažnjavanja kao najznačajniji umesto da sprovođenje mera bude najznačajnije. I mi smo rezignirani i 

frustrirani zbog nesrpvođenja mera", navodi Kon. 

 

 

Arena se sprema za obolele od kovida, kakva je organizacija rada 

Zbog rasta broja obolelih u Srbiji, od ponedeljka će Beogradska arena biti spremna za prijem obolelih od 

kovida 19. Doktor Vlado Batnožić rekao je za RTS da su kapaciteti Arene prošireni sa novih 150 kreveta, 

tako da je ukupan broj ležajeva 510. U jednoj smeni biće 30 lekara i 30 medicinskih sestara. 

U toku je čišćenje i dezinfekcija Arene – postavljeni su kreveti, kao i sva neophodna dijagnostika. Radiće 

lekari i sestre iz 15 zdravstvenih ustanova u tri smene. 

Doktor Vlado Batnožić rekao je za RTS da su kapaciteti Arene prošireni sa novih 150 kreveta, tako da je 

ukupan broj ležajeva 510, a reč je o dvokrevetnim i trokrevetnim sobama. 

"Radili smo i sa laboratorijom, rade se medicinske analize, rendgen, slika se može poslati u zelenu zonu, 

a tu je i ostala terapija za pacijente", kaže dr Batnožić. 



 
 

Od ponedeljka se popunjava prvo deo gde su novi kreveti, pa se silazi u salu, gde je 360 mesta. 

Instaliran je sistem za dovod kiseonika, uvedeno je 216 kiseoničkih mesta za terapiju koja ide 

svakodnevno za pacijente, a mogu se postaviti i respiratori. 

"U jednoj smeni imamo 30 lekara i 30 sestara, sutra će 60 medicinskih radika biti ovde", istakao je 

doktor.  

Prema njegovim rečima, kroz Arenu su u proteklom periodu prošla 434 pacijenta, 386 je izlečeno, a 58 

njih je poslato u druge zdravstvene ustanove, to su bili pacijenti do 50 godina – preko 80 odsto. Radi se o 

radno sposobnim ljudima. 

"Ovde se radilo sa jednostranom i obostranom upalom pluća, koje je teško oboljenje i mora da se 

kontinuirano prati stanje po protokolu", objašnjava Batnožić, govoreći o kliničkoj slici pacijenata u 

prethodnom periodu. 

Ističe da je zahtevan lekarski posao. "Teško smo pogođeni sa tom situacijom, u našim lekarskim sobama 

nema kreveta, samo radni stolovi, na četiri sata lekari i sestre u skafanderima ulaze, a tu su i lekari 

kooridinatori za konsultacije", kaže doktor Batnožić. 

Na bolničkom lečenju u Srbiji su 372 pacijenta, a podaci se menjaju iz dana u dan. 

 

 

Darija Kisić za RTS: Nošenje maske spasava život 

Doktorka Darija Kisić kaže za RTS da je dosadašnje iskustvo pokazalo da nošenje maski spasava život. 

Istakla je da više od 80 odsto novozaraženih čine ljudi do 60 godina, kao i da su različita okupljanja i 

skupovi, kao i radni kolektivi mesta gde je najviše dolazilo do prenošenja virusa. 



 
 

Darija Kisić je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, navela da je juče SZO objavila da se procenjuje da 

na području Evrope oko 60 odsto stanovnika poštuje meru nošenja meski, a ukoliko bi taj broj porastao 

na 95 odsto do kraja godine bi bilo sačuvano 300.000 života. 

Doktorka Kisić navela je da je po prvi put vakcina protiv gripa dostupna od 1. oktobra. 

"Želeli smo što ranije da je učinimo dostupnom svim našim građanima i da se iskoristi povoljnija 

epidemiološka situacija. U prvih sedam dana primene vakcine je potrošeno oko 70 odsto tih prvobitno 

nabavljenih doza od 344.000", rekla je Kisićeva. 

Ukazala je da je izuzetno veliko interesovanje građana. 

"Pre svega osoba koje imaju određeni rizik da razviju komplikacije ukoliko dođe do infekcije i kod naših 

građana je očigledno jako visoka svest o potrebi za ovakvim vidom zaštite. Mi ćemo se truditi da se 

narednoim periodu kontinuirano povećava dostupna količina vakcina", dodala je Kisićeva. 

Naglasila je da je od juče dostupna i "Torlakova" vakcina, prvi put posle 15 godina. 

"Ima dovoljno vakcina na svim vakcinalnim punktovima", zaključila je Kisićeva. 

"To nam dovoljno govori koliko ova mera spasava živote", ističe Kisićeva. 

Objasnila je da se nošenje maski na otvorenom preporučuje u svim situacijama gde je povećan rizik od 

kontakta sa drugom osobom koja je u tom momentu možda nosilac infekcije, pre svega u pešačkim 

zonama. 

Krizni štab je zabranio lokalnim samoupravamo da izdaju specijalne dozvole za održavanje različitih 

okupljanja, a doktorka objašnjava da su sva dosadašnja epidemiološka istraživanja pokazala da su 

različita okupljanja ljudi i svečanosti mesta gde je došlo do najintezivnijeg prenosa virusa. 

Hoće li se biti obavezan negativan pi-si-ar test na ulasku u zemlju  

Na pitanje da li se razmatra uvođenje negativnog pi-si-ar testa za sve građane koji ulaze u našu zemlju, 

Kisićeva kaže da je to jedna od mera koja se stalno razmatra. 

"Kada je u pitanje obolevanje ljudi koji su došli iz zamalja u Evropi i svetu primećeno je da oni učestvuju 

u strukturi obolevanja sa manje od pet odsto, znači nisi tako značajni rezervoari, jer očigledno se ljudi 

prodržavaju preventivnih mera kada su svesni da putuju u žarište infekcije", rekla je Kisićeva. 

Govoreći o trenutnoj epidemiološkoj situaciju u školama, Kisićeva kaže da imamo intezivan aktivan 

nadzor nad koronavirusom u školskoj sredini. 

"Do sada od početka školske godine imali smo 135 potvrđenih slučajeva infekcije kod učenika osnovnih i 

srednjih škola", rekla je Kisićeva i dodala da se uglavnom radilo o sporadičnom zaražavanju, van školske 

sredine, ali da su bila i četiri klastera. 

U toku prethodne nedelje imali smo 29 đaka koji su se zarazili – 15 u osnovnoj 14 srednjoj školi. 



 
 

"Svi đaci koji su inficirani imali su blaži oblik zaražavanja", navela je Kisićeva. 

"Takav koncept nadzora nije ka generalnom zatvaranju nego ona mesta gde se utvrdilo prenošenje 

virusa se izoluju na određeno vreme. Nadamo se, jer vidimo da se nastava odvija nesmetano, da ćemo 

što duže i do kraja školske godine zadržati ovakvu situaciju", istakla je Kisićeva. 

"Postoje određena mesta gde je veći broj obolelih" 

Poslednjih dana imamo rast broja novoobolelih i broja pacijenata na lečenju širom Srbije.  

"To što je u zemljama oko nas višestruko veći broj ne treba da nas teši, vidimo da i kod nas broj 

postepeno raste. Svaki dan makar jedan čovek nažalost umre kao posledica infekcije", rekla je Kisićeva. 

Navela je da je u toku jučerašnjeg dana 40 odsto novozaraženih bilo iz Beograda, ali da su tu i 

Kragujevac, Valjevo i Niš. 

"Vidimo da postoje određena mesta gde je veći broj obolelih", dodala je Kisićeva. 

Naglasila je da ako gledamo uzrasnu strukturu obolelih više od 80 odsto svih novozaraženih je do 60 

godina. "To je grupa radno aktivnog stanovništva ili grupa mlađih odraslih osoba koji se najviše kreću i 

najviše izlaze", dodala je doktorka. 

"Upravo su različita okupljanja, različiti skupovi ili radni kolektivi, i to počinjemo da primećujemo, da su 

to mesta gde je dolazilo do prenošenja virusa, a onda nažalost i sekundarno prenošenje u porodici", 

zaključila je Kisićeva. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kada počinje gradnja "Tiršove 2" 

Polako se završavaju sve neophodne pripreme za početak gradnje nove Univerzitetske dečje klinike 

"Tiršova 2". Nova klinika nalaziće se između Medicinskog fakulteta i Kliničkog centra Srbije, nedaleko od 

"Tiršove 1" i nadomak auto-puta. U izgradnju i opremanje biće uloženo oko 75 miliona evra. 

Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda kaže da su završeni urbanistički projekat, idejno rešenje i da su 

predata sva dokumenta za lokacijske uslove. Očekuje da će lokacijske uslove dobiti narednih dana. 

U okviru pripremnih radova, naglašava gradonačelnik, značajan korak je izgradnja pristupnih 

saobraćajnica, pre svega da nova klinika bude povezana sa auto-putem, da pacijenti brže stignu do 

lekara. 

Na novu dečju kliniku čekalo se decenijama. To će biti najsavremenija dečja bolnica, ne samo za 

Beograd, Srbiju već i u regionu. Temelj za novu bolnicu očekuje se u prvim mesecima naredne godine. 

"Važno je da nigde ne pogrešimo, da sve bude u skladu sa najvišim standardima koji postoje. Klinika će 

imati više od 30.000 kvadrata. To je plan u ovom trenutku, ali važnije od kvadrature jeste da to bude 

najbolje i fleksibilno. Videli smo sada u vreme korone šta znači imati fleksibilan zdravstveni sistem", kaže 

doktor Radojičić.  

I dok gradonačelnik Beograda najavljuje da će često obilaziti mesto gradnje, jer je to za njega najvažniji 

projekat, predsednik Srbije Aleksandar Vučić izgradnju Kliničkog centra nadgleda jednom mesečno.  

Čekalo se na početak radova više od decenije mada je Srbija još 2006. godine ratifikovala ugovor za 

kredit koji je predviđao rekonstrukciju i izgradnju te ustanove. 



 
 

Izgradnja nove kule i njeno opremljene biće završeno do septembra naredne godine. Potom će se 

obnoviti stara kula, ali i sve klinike u okviru Kliničkog centra Srbije.  

Gradilišta u Novom Sadu, Kragujevcu, Leskovcu, Kikindi, Prokuplju  

Uskoro će radnici biti i na gradilištu novih kliničkih centara u Novom Sadu i Kragujevcu. U međuvremenu, 

širom Srbije se renovira ili gradi - od "Dedinja 2" u Beogradu, do bolnica u Leskovcu, Pirotu, Loznici, 

Kikindi. 

Ekipa RTS-a obišla je bolnicu u Prokuplju, gde će se lečiti 80.000 građana Topličkog okruga. Ima 30.000 

kvadratnih metara. 

"Nalazimo se ispred nove bolnice, novog zdravstvenog objekta u Prokuplju, sa čijom se izgradnjom stalo 

još pre 40 godina. Celokupna investicija ove rekonstrukcije i izgradnja novog operativnog bloka, koji će 

se sastojati od četiri operacione sale, iznosi 35 miliona evra", kaže dr Snježana Arsić, direktorka Bolnice 

"Dr Aleksa Savić" u Prokuplju. 

U poslednjih nekoliko godina u zdravstvo Srbije uloženo je više nego u prethodnih 40 ili 50. Jedan od 

ključnih izazova pred Srbijom i novom Vladom i ubuduće, biće jačanje zdravstvene moći, jer je 

zdravstveni sistem snaga jedne države, poručuje predsednik Aleksandar Vučić u gotovo svakom 

obraćanju. 

"Jedno je ulaganje u infrastrukturu zdravstvenu, u bolnice, Kliničke centre, domove zdravlja, a drugo je 

ulaganje u plate i životni standard naših lekara i medicinskog osoblja. Treća stvar je ulaganje u 

obrazovanje medicinskih radnika", kaže predsednik Srbije. 

U ovom trenutku godišnje se za zdravstvo izdvoji oko 2,4 milijarde evra, što je ukupni budžet Crne Gore 

ili Republike Srpske, naglašava predsednik i obećava da će izdvajanja biti i veća. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

ULAZ U SRBIJU SAMO SA PCR TESTOM? Branislav Tiodorović za "Blic" najavljuje NOVE MERE, ali i 

moguća DVA SCENARIJA ove zime 

Sa dolaskom zime raste rizik od zaražavanja. U novembru nas čekaju dva scenarija, prvi je da poštujemo 

mere i držimo situaciju pod kontrolom, drugi je sve suprotno. Oko nas u regionu bukti korona, pa 

razmišljamo o uvođenju PCR testa pri ulasku u zemlju. 

Sve zavisi od nas samih, kako se budemo kao pojedinci, ali i kao zajednica ponašali, tako ćemo i proći u 

ovom trećem talasu, kaže u intervjuu za "Blic" prof. dr Branislav Tiodorović, epidemiolog i član Kriznog 

štaba za suzbijanje infekcije Covid-19. 

Korona bukti u regionu, kako se mi držimo? 

- Dobar deo stanovništva poštuje mere i njih bi trebalo pohvaliti jer zahvaljujući disciplinovanim i 

odgovornim ljudima mi smo najbolji u Evropi. S druge strane, onaj manji procenat koji ne poštuje mere, 

ti ljudi bi trebalo da se zamisle. To se odnosi na pojedine organizatore muzičkih manifestacija, skupova, 

mesta gde se ljudi okupljaju bez poštovanja mera. Da se razumemo, ja se i dalje zalažem za održavanje 

kulturnih manifestacija, recimo zašto zatvoriti pozorište? Niš ću navesti kao primer, kada nama blagi 

porast novozaraženih dolazi iz fabrike "Jura". Na taj način i u tom smeru treba razmišljati i delovati, 

dakle, tamo gde je problem tamo i reagovati. Oko nas se dešava dosta ozbiljna situacija. Razlog zašto 

negde bukti korona, pa, recimo, Hrvatska ali i Slovenija, oni su u toku letnjih meseci imali veliki turistički 

priliv iz zemalja Evrope, imali su popuštanje mera u značajnijem obimu, i te mere koje su popuštane se 

sada vraćaju sa cehom. 

Kakve ćemo mere uvoditi na granicama, da li se o tome razmišlja? 



 
 

- Razmišlja se o tome da se uvede PCR za sve koji ulaze u zemlju ili test koji dokazuje prisustvo antitela, 

odnosno da je osoba koja ulazi u našu zemlju preležala koronu. Jeste da ćemo imati problem sa našim 

ljudima koji žive u Hrvatskoj, Bosni i Hercegovini, Crnoj Gori, Makedoniji, ali ne možemo uvesti za neke 

meru, a za druge ne. Zašto je važno da mere važe za sve, ilustrovaću na primeru Vranja, oni sada imaju 

blagi porast novozaraženih, ali kako su ka Makedoniji skinute sve prepreke, oni odlaze tamo, trguju, idu 

turistički, i onda se povećava broj nakon povratka u zemlju. Smatram da u tom smeru treba razmišljati i 

delovati direktno na problem, jer svako može ustanoviti zašto nešto nastaje, zato je neophodno da 

uvedemo jaču kontrolu. 

Šta nas očekuje u narednih mesec dana kada je epidemiološka situacija u pitanju? 

- Dolazi nam novembar i decembar, to su hladni meseci, a veća vlažnost virusu odgovara i sigurno da 

ćemo imati porast broja zaraženih. Sada je vrlo važno da iskoristimo ovaj period da zadržimo trend sa 

manjim brojem zaraženih. U narednih mesec dana imamo dva scenarija. Prvi je ukoliko budemo 

poštovali mere možemo očekivati da nam taj broj bude dvocifren, pa dobro čak i kada pređe u trocifren 

kao sada, to nije drastično toliko, samo je važno držati situaciju pod kontrolom, a to se može samo 

poštovanjem mera. Mi sada među novozaraženima imamo mlađe i otpornije ljude, mali broj njih odlazi u 

bolnicu jer većina dobro podnosi virus i nije za hospitalizaciju. To je dobro. Ipak, mladi mogu starijima da 

prenesu virus iako imaju blagu ili asimptomatsku kliničku sliku. Dalje, mi ćemo svakako imati porast u 

novembru, jer će ljudi boraviti u zatvorenom prostoru, ali to bi svakako bilo kontrolisano stanje, da 

kontrolišemo krivu, da bude što niža da nema pikova. Drugi scenario bio bi nepovoljan, a to je da ne 

uspemo da obezbedimo da se poštuju mere, da imamo skok, a za njega svakako postoje uslovi jer sve 

oko nas bukti, a tranzicija se odvija i u samoj zemlji. Tako da ako se opustimo, onda zaista ne znam šta 

možemo da očekujemo. Ništa nije teško ni komplikovano, samo poštujte mere koje ponavljamo 

mesecima, nosite maske u zatvorenom obavezno, držite distancu od jednog i po metra, održavajte 

higijenu, i ono najvažnije, u ovom periodu borbe sa virusom zaboravite na slavlja, proslave, okupljanja. 

Dozvoljeno je do 30 ljudi u zatvorenom. Šta je to što se dozvoljava, a šta ne? 

- Nemojte da to budu muzičke manifestacije, kongresi, simpozijumi, znam sve je to potrebno, ali nije 

neophodno u ovom trenutku. Izbegavajte sve što možete da izbegnete. Neka to bude radni sastanak, 

nešto što je neophodno, ali uz poštovanje mera. Moramo misliti o svom zdravlju, o zdravlju naših 

najbližih. Odgovornost i disciplina je nešto što nam je u narednim mesecima neophodno a verujem da 

svaki čovek ima želju da svojim ponašanjem doprinese da naša zemlja izađe kao pobednik u ovoj borbi. 

 

 

 



 
 

 

 

Gojković: Epidemiološka situacija u Vojvodini nesigurna, nema razloga za paniku 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković kazao je da se od ranije govorilo o tome da će tokom 

jeseni i zime biti mnogo problema sa koronavirusom i da se Srbija zbog toga pripremila za zimski period 

tako što je ojačala svoje kapacitete. 

On je za TV Pink rekao da od marta Krizni štab postupa u skladu sa aktivnom epidemiološkom situacijom, 

ali se priprema i za moguće teže scenarije koji mogu da dođu. 

"Od početka smo pričali da će ovo biti dugotrajna borba, da neće biti nimalo lako ni za koga u svetu, pa 

ni za nas", rekao je Gojković. 

On je naglasio da je kompletna beogradska Arena pretvorena u kovid bolnicu i da se na tome radilo tri, 

četiri meseca. 

"Pripremano je maksimalno povećanje kapaciteta i opreme. Tokom prethodnih meseci smo puno 

naučili", kazao je Gojković. 

On je naveo da je u ovom trenutku stanje u Vojvodini stabilno, ali nesigurno zbog pojave virusa u svim 

vojvođanskim upravnim okruzima. 

"Brojke novozaraženih na dnevnom nivou su mnogo manje nego u centralnoj Srbiji, pogotovo u 

Beogradu", naveo je Gojković i dodao da je ponosan na sve građane Vojvodine. 

Gojković je rekao da građani treba da shvate u kakvoj se situaciji nalazi naše okruženje, a u kakvoj mi. 



 
 

"Nema razloga za paniku i strah, ali moramo biti izuzetno oprezni i postupati po onom što kaže struka i 

nauka", istakao je Gojković. 

Prema poslednjim podacima koje je Institut za javno zdravlje objavio 14. oktobra, u Novom Sadu su 72 

osobe zaražene virusom korona, dok je ukupan broj obolelih u pokrajini 201. 

 

 

Troje dece na lečenju od koronavirusa u KBC "Dragiša Mišović" 

Dečja klinika Kliničko-bolničkog centra "Dr Dragiša Mišović" od početka epidemije zbrinjava najmlađe 

kovid pozitivne pacijente, a rukovodilac klinika Olivera Ostojić rekla je za RTS da se u toj ustanovi od 

jutros nalazi pet pacijenta, od kojih je troje pozitivo na koronavirus. 

Ostojić je rekla da se za jednog pacijenta čeka rezultat, a da je jedan negativan. 

Prema njenim rečima, to su pacijenti od tri do 17 godina i svi oni imaju blažu kliničku sliku sa znacima 

respiratornih infekcija - povišena temperatura sa kašaljanjem i kijanjem. 

 


